
J e g y z ő k ö n y v

Készült: A  Polgármesteri  Hivatal  Tanácskozótermében  Balmazújváros  Város  Önkormányzat 
Ügyrendi és Jogi Bizottságának 2008. szeptember 8-i nyílt üléséről.

Jelen vannak:    Bizottság részéről: mellékelt jelenléti ív szerint
            Polgármesteri Hivatal részéről:      dr. Veres Margit aljegyző 

                                                                                         Leiter Katalin Pénzügyi osztályvezető

Kati István bizottsági elnök köszönti az ülésen megjelenteket, majd megállapítja, hogy a Bizottság 4 
fővel határozatképes.

Kati István bizottsági elnök
Köszöntöm az Ügyrendi és Jogi Bizottság ülésén megjelenteket. Megállapítom, hogy a bizottság 
határozatképes. A kiküldött napirendet módosítanám annyiban, hogy a különfélék napirendi ponton 
belül tárgyalnánk a jegyzői munkakör betöltésére kiírandó pályázat tárgyában készült előterjesztést, 
illetve  tárgyalnánk  a  sürgősséggel  beengedésre  váró  előterjesztéseket.  Ki  az,  aki  egyetért  a 
kiegészített napirenddel?

Balmazújváros Város Önkormányzat Ügyrendi és Jogi Bizottsága 4 igen szavazattal elfogadta a 
kiegészített napirendet.

1.  napirend: Tájékoztató  a  Polgármesteri  Hivatal  munkájáról,  a  megjelent  fontosabb 
jogszabályokról 

Kati István bizottsági elnök
Kiegészítenivaló,  kérdés,  vélemény,  hozzászólás  van-e?  A  Kistérségi  osztály  munkájáról  szóló 
beszámolóban  szó  van  arról,  hogy  kibővítették  a  Balmazújvárosi  Kistérség  Többcélú  Társulás 
Oktatási Bizottságának létszámát. Szeretném megkérdezni, hogy ennek mi az oka és hogy kik az új 
tagok?

dr. Veres Margit aljegyző
Titi Éva a bizottság elnöke, a tagjai pedig Tarné Juhász Julianna és Szabó Lászlóné voltak, Szabóné 
helyett került a bizottságba Dorcsák Mária és kibővítették a bizottságot két taggal még. Ők Szabóné 
Bereczki Anikó és Baranyainé Fekete Ilona. Így minden intézmény vezetője tagja a bizottságnak.

Kati István bizottsági elnök
Ki az, aki elfogadja a tájékoztatót?

Balmazújváros Város Önkormányzat Ügyrendi és Jogi Bizottsága 
4 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

67/2008. (IX. 8.) sz. ÜJB határozat:

Tájékoztató a Polgármesteri Hivatal munkájáról, a megjelent fontosabb 
jogszabályokról

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Ügyrendi  és  Jogi  Bizottsága  a  Polgármesteri  Hivatal 
munkájáról,  a  megjelent  fontosabb  jogszabályokról  szóló  tájékoztatót  elfogadásra  javasolja  a 
Képviselő-testületnek.



2. napirend: Beszámoló az önkormányzat költségvetése 2008. évi I. féléves teljesítéséről

Kati István bizottsági elnök
Kérdezném az osztályvezető asszonyt, hogy kiegészítenivalója van-e a beszámolóval kapcsolatban?

Leiter Katalin osztályvezető
Azt  gondolom,  részletesen  leírtuk  a  féléves  teljesítésnek  mind  a  bevételi,  mind  a  kiadási 
előirányzatok alakulását. Az időarányostól alul maradt, 47%-os a bevételek és kiadások teljesítése. 
324 millió forint működési hiánnyal kezdtük az évet a költségvetés elfogadásakor, ezzel egyidejűleg 
218 millió forint előirányzat zárolásáról döntött a Képviselő-testület. Az augusztus 31-ei működési 
hiányunk nagysága 218 millió forint. A zárolt előirányzattal azonos mértékűre sikerült a működési 
hiányunkat  lefaragni.  Ennek  az  okai  abból  adódnak,  hogy  év  közben  kaptunk  olyan  bevételi 
forrásokat, amelyek segítenek ennek a hiánynak a csökkentésére. Elsősorban az ÖNHIKI pályázatra 
gondolok, ahol nyertünk 51 millió forintot, 15 millió forint volt, ami a tavalyi SZJA elszámolásból 
megillette  az  önkormányzatot.  A költségvetés  elfogadása  után  döntött  a  Képviselő-testült  arról, 
hogy létszámcsökkentést kell végrehajtani egyes intézményekben. Ezek megtörténtek, a felmentési 
idő felére és a végkielégítésre megkaptuk a pénzt, de ez nem jelenti azt, hogy ennyivel többe kerül, 
hiszen az idei költségvetésben szerepeltek ezeknek az embereknek a bér és járulék előirányzatai, 
tehát a különbözet is csökkenti a hiányt. Ennek hatására, ha a zárolt előirányzatokat tudják tartani az 
intézmények, akkor év végére várhatóan egy nulla közeli állapotba tudunk jutni. Megnéztük a zárolt 
előirányzat felhasználását. Összességében a személyi juttatások 51%, a munkaadói 52% és a dologi 
kiadások 45%-ra teljesültek. Ez a vártnál jobbnak mondható, mert februárban voltak aggályok ezzel 
kapcsolatban, hogy ez a zárolás tartható-e és nem okoz-e működési gondokat az intézményeknél. 
Ha ez így tartható, akkor év végére ezek nem kerülnek felhasználásra. Az első félévben még több 
költség is jelentkezik mind a személyi juttatások, mind a dologi kiadások tekintetében, hiszen a 13. 
fizetést januárban fizetjük, ami egyszer jelentkezik, a rezsiköltségek nagyobb része jelentkezik az 
első félévben. A másik dolog ami összefügg a zárolással,  hogy év közben több ízben döntött  a 
testület  arról, hogy a zárolt előirányzat  terhére lát el bizonyos feladatokat.  Ez 13 millió forintos 
csökkentését jelentette a zárolás alá vont előirányzatoknak. Ha a szociális ágazat tudja tartani ezt a 
38%-os felhasználást, amit az első félévben tett, illetve az első lakáshoz jutóknál is az előirányzat 
32%-a  került  felhasználásra,  továbbá  a  polgármesteri  keret  és  a  Mezőgazdasági  Bizottság 
rendelkezésére  bocsátott  összegek  sem  kerültek  felhasználásra.  Ebből  a  négy  előirányzatból 
kompenzálni lehet a 13 millió forintos zárolt  előirányzatból  történt kötelezettségvállalást  is és a 
működési előirányzatokat egyensúlyba lehet hozni a bevételi és a kiadási oldalon. A felhalmozási 
előirányzatoknál 434 millió forint volt a költségvetésbe betervezett hiány, ez augusztus 31-ig 440 
millió forint lett. A 4.4 sz. táblázatban szerepelnek az eredeti előirányzatok, illetve amiről döntés 
született önerős beruházások, ill. azok a támogatási önerők, amiről már döntés született. Ezek 440 
millió  forintos  előirányzatot  jelentenek.  Az  1.1  milliárd  forintos  kötvénykibocsátásból  lesznek 
biztosítva ezek a források. A zárolt előirányzat terhére a Városgazdálkodási Kht. kérte 26 millió 
forint feloldását működőképessége biztosításához. Erről döntenie kell a testületnek. A két iskola is 
jelezte, hogy a túlóra kifizetéseket időarányosan nem tudták tartani.  Úgy beszéltük meg, hogy a 
novemberi  ülésen,  amikor  a  háromnegyed  éves  beszámoló  kerül  tárgyalásra,  akkor  megnézzük, 
hogy esetleg más előirányzatból, vagy többletbevételeiből tudják-e ezt fedezni. 

Kati István bizottsági elnök
A  határozati  javaslatban  szerepel  a  Városgazdálkodási  Kht.  kérelme,  hogy  a  26  millió  forint 
zárolását oldja fel a testület. El kell mondanom, hogy a Pénzügyi Bizottság nem járult ehhez hozzá, 
abból  a megfontolásból,  hogy jó lenne,  ha a Kht.  tudna egy kicsit  a gazdálkodásán  javítani.  A 
határozati javaslat 2. pontjában arról van szó, hogy a testület hatályon kívül helyezi az 58/2008. (II. 
14.) sz. határozatát. A határozatlan idejű jogviszonyokat nem lehet betölteni, csak határozott idejű 
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jogviszony létesíthető. Van-e valakinek további kérdése? Ki az, aki egyetért a határozati javaslat 1. 
pontjával?

Balmazújváros Város Önkormányzat Ügyrendi és Jogi Bizottsága 
4 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

68/2008. (IX. 8.) sz. ÜJB határozat:

Beszámoló az önkormányzat költségvetése 2008. évi I. féléves teljesítéséről

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Ügyrendi  és  Jogi  Bizottsága  az  önkormányzat 
költségvetésének  2008.  évi  I.  féléves  teljesítéséről  szóló  beszámoló  határozati  javaslatának  1. 
pontját elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

Kati István bizottsági elnök
Ki az aki egyetért a határozati javaslat 2. pontjával?

69/2008. (IX. 8.) sz. ÜJB határozat:

Beszámoló az önkormányzat költségvetése 2008. évi I. féléves teljesítéséről

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Ügyrendi  és  Jogi  Bizottsága  az  önkormányzat 
költségvetésének  2008.  évi  I.  féléves  teljesítéséről  szóló  beszámoló  határozati  javaslatának  2. 
pontját elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

Kati István bizottsági elnök
Ki az, aki egyetért a határozati javaslat 3. pontjával?

70/2008. (IX. 8.) sz. ÜJB határozat:

Beszámoló az önkormányzat költségvetése 2008. évi I. féléves teljesítéséről

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Ügyrendi  és  Jogi  Bizottsága  az  önkormányzat 
költségvetésének  2008.  évi  I.  féléves  teljesítéséről  szóló  beszámoló  határozati  javaslatának  3. 
pontját elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

Kati István bizottsági elnök
Ki ért egyet a határozati javaslat 4. pontjának a./ alternatívájával?

71/2008. (IX. 8.) sz. ÜJB határozat:

Beszámoló az önkormányzat költségvetése 2008. évi I. féléves teljesítéséről

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Ügyrendi  és  Jogi  Bizottsága  az  önkormányzat 
költségvetésének  2008.  évi  I.  féléves  teljesítéséről  szóló  beszámoló  határozati  javaslatának  4. 
pontjának a./ alternatíváját elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

3.  napirend:  Előterjesztés  az  önkormányzat  2008.  évi  költségvetési  rendeletének  módosítása 
tárgyában
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Kati István bizottsági elnök
Az osztályvezető asszonyt megkérném, néhány szóban tájékoztasson bennünket.

Leiter Katalin osztályvezető
A költségvetési rendelet módosítása két oszlopot tartalmaz. Az egyik a június 30-i tényadatokat, a 
másik az augusztus 31-ig bekövetkezett  módosulásokat.  Elsősorban a MÁK-tól  július hónapban 
megkapott  értesítéseket  az  ÖNHIKI-ről,  a  létszámcsökkentési  pályázatról,  a  köztisztviselőkkel 
kapcsolatos  kifizetésekhez  kapott  hozzájárulás  szerepel.  Úgy döntött  a  Képviselő-testület,  hogy 
július 1.  napjával  a Nevelési  Tanácsadót  a Kistérség fenntartásába  adja át,  ezért  a  kistérségnek 
átadott pénzeszközként szerepel a Nevelési Tanácsadó II. félévre jutó költségvetési előirányzata. A 
fejlesztési  táblázatokon vezettük át  azokat  a forrásszükségleteket,  amiből  megszületett  a  döntés, 
hogy nyertünk a pályázaton, illetve a testület döntött, hogy júliusban és augusztusban kiegészíti az 
önerőnket, ezek kerültek átvezetésre a fejlesztési táblán. 

Kati István bizottsági elnök
További kérdés van-e? Ki ért egyet a rendelet módosítással?

Balmazújváros Város Önkormányzat Ügyrendi és Jogi Bizottsága 
4 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

72/2008. (IX. 8.) sz. ÜJB határozat:

Az önkormányzat 2008. évi költségvetési rendeletének módosítása tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Ügyrendi  és  Jogi  Bizottsága  az  önkormányzat  2008.  évi 
költségvetési rendeletének módosítását elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

4.  napirend:  Előterjesztés  az  intézményi  térítési  díjak  megállapításáról  és  a  személyes 
gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok igénybevételéről és fizetési térítési díjakról szóló rendelet  
megalkotása tárgyában

Kati István bizottsági elnök
Az előterjesztésben az szerepel, hogy az Elamen Zrt. úgy gondolja, hogy a jelenlegi térítési díj nem 
felel meg és 28%-os norma emelést szeretne. Ez a cég hivatkozik arra, hogy 2006. augusztus 31-én 
volt utoljára emelés. Ha én jól tudom, ezzel a céggel 2008. szeptember 1. napjától van szerződése az 
önkormányzatnak.

dr. Veres Margit aljegyző
Ezzel  a  céggel  már  régóta  szerződésünk  van,  csak  2008.  szeptember  1.  napjával  új  szerződést 
kötöttünk, mivel a közétkeztetésre vonatkozó közbeszerzési  eljárást ismét az Elamen Zrt.  nyerte 
meg. 

Kati István bizottsági elnök
A jelenlegi szerződésben van-e bármilyen eme kötelezettségünk az Elamen Zrt-vel szemben?

dr. Veres Margit aljegyző
Ilyen jellegű kötelezettségünk nincs. A szerződés normaemelésre vonatkozó pontja értelmében, a 
Képviselő-testület  hatáskörébe tartozik a norma meghatározása.  Igyekszik a Képviselő-testület  a 
KSH adatait figyelembe venni a normaemeléssel kapcsolatban.
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Kati István bizottsági elnök
Egy  hónapja  sincs,  hogy  megnyerte  a  közbeszerzési  eljárást  az  Elamen  Zrt.  A  pályázatban 
szerepelt-e, hogy szeretnék kérni a 28%-os normaemelést?

Dr. Veres Margit aljegyző
Nem tartalmazta a pályázatuk.

Leiter Katalin osztályvezető
A nyersanyagnorma az, hogy annak aki főz, annyi tejet, húst, cukrot, lisztet, stb. kell felhasználni az 
ételek  előállításához,  amennyi  a  nyersanyagnorma.  A  szülők  megfizetik  a  térítési  díjban  a 
nyersanyagnormát és az Áfa-t. Az önkormányzat az Elamennek megfizeti a nyersanyagnorma plusz 
84% rezsiköltség plusz Áfa. A nyersanyagnorma azt jelenti, amit neki oda kell adni a gyereknek az 
étkezések  során.  Erre  jön  az  Áfa,  a  térítési  díj,  plusz  a  rezsiköltség  84%,  amivel  ő  nyert  a 
pályázaton. Abból fedezi a munkabéreket, a közüzemi díjakat, egyéb költségeit, ami a működéséhez 
szükséges. Ami az önkormányzatnak a fizetésnövekedését jelenti, az az önkormányzati fenntartású 
intézményeknél 2 millió forint havonta, a kistérségi intézményeknél 1 millió forint,  amit szintén 
nekünk kell a kistérségnek biztosítani. 

Kati István bizottsági elnök
Én személy szerint semmilyen emelést nem javaslok. További kérdés, vélemény, hozzászólás van-
e? Ki ért egyet azzal, hogy ne támogassuk az Elamen Zrt. Által kért nyersanyagnorma emelést?

Balmazújváros Város Önkormányzat Ügyrendi és Jogi Bizottsága 
4 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

73/2008. (IX. 8.) sz. ÜJB határozat:

Az intézményi térítési díjak megállapításáról és a személyes gondoskodást nyújtó 
ellátásokról, azok igénybevételéről és fizetési térítési díjakról szóló rendelet 

megalkotása tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Ügyrendi  és  Jogi  Bizottsága  az  intézményi  térítési  díjak 
megállapításáról és a személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok igénybevételéről és fizetési 
térítési díjakról szóló rendelet egyik alternatíváját sem támogatja. 

5. napirend: Előterjesztés a jegyzői munkakör betöltésére kiírandó pályázat tárgyában

dr. Veres Margit aljegyző
Ahogy az előterjesztésben is benne van, a jegyző asszony felmentési ideje 2009. február 28-ig tart. 
2009. március 1-től betölthető ez az álláshely, az önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 
és  a  Ktv.  alapján  is  köteles  a  város  Képviselő-testülete  megpályáztatni.  A  Képviselő-testület 
határozza  meg,  hogy milyen  pályázati  feltételekkel  írja  ki  a  pályázatot.  Természetesen  vannak 
minimum feltételek,  amely törvényi  előírás  és azokat  bele  kell  tenni  a pályázati  kiírásba.  De a 
pályázat  kiírásánál  a Képviselő-testület  dönti  el,  hogy mi jelent  előnyt,  de a törvényi  minimum 
feltételeknek  benne  kell  lenniük.  Egyetlen  javítás  lenne  a  határozati  javaslatban.  A  pályázat 
elbírálásának határideje ne úgy legyen, hogy a pályázat benyújtására előírt határidőt követő soros 
testületi  ülés,  ugyanis  az  lehet,  hogy nem februárra  esik.  Azt  kellene  odaírni,  hogy a  pályázat 
elbírálásának határideje 2009. március 31. Ebből következik, hogy az állás betöltésének időpontja 
az elbírálást követő nap. 
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Kati István bizottsági elnök
Ki ért egyet a módosított határozati javaslattal?

Balmazújváros Város Önkormányzat Ügyrendi és Jogi Bizottsága 
4 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

74/2008. (IX. 8.) sz. ÜJB határozat:

A jegyzői munkakör betöltésére kiírandó pályázat tárgyában

Balmazújváros Város Önkormányzat Ügyrendi és Jogi Bizottsága a jegyzői munkakör betöltésére 
kiírandó  pályázat  tárgyában  készült  előterjesztés  határozati  javaslatát  elfogadásra  javasolja  a 
Képviselő-testületnek az alábbi módosításokkal: 

A pályázat elbírálásának határideje: 2009. március 31.
Az állás betöltésének időpontja: A pályázat elbírálását követő nap.

6. napirend: Sürgősségi előterjesztések

Kati István bizottsági elnök
A  Képviselő-testület  SZMSZ-ének  5.  §  (5)  bekezdése  alapján  az  Ügyrendi  és  Jogi  Bizottság 
engedélyezheti az írásba foglalt előterjesztések ülésen történő kiosztását, ezért szükséges az alábbi 
tíz előterjesztés Képviselő-testület elé történő beengedése: 

• Előterjesztés  az  Észak-alföldi  Operatív  Program keretében oktatási-nevelési  intézmények 
fejlesztésének támogatása (ÉAOP 4.1.1.) elnevezésű pályázati felhívás tárgyában

• Előterjesztés  a  TÁMOP-5.2.5/08/1/4  kódszámú  Gyermekek  és  fiatalok  integrációs 
programjai (Kábítószerügyi komponens) című pályázati felhívás tárgyában

• Előterjesztés  az  Észak-alföldi  Operatív  Program  keretében  meghirdetett  „Települések 
korszerűtlen hulladéklerakóinak rekultivációja” elnevezésű (ÉAOP-2008-5.1.2.C.) pályázati 
kiírás tárgyában

• Előterjesztés a Balmazújváros, Debreceni u. 12. sz. alatti  tűzoltóbázis épület  felújításáról 
szóló 340/2008. (VIII. 28.) határozat módosítása tárgyában

• Előterjesztés  a  Veres  Péter  Gimnázium,  Szakközépiskola  és  Szakképző  prémium  évek 
programban való részvétel tárgyában

• Előterjesztés megüresedett bizottsági hely betöltése tárgyában
• Előterjesztés  a  Balmazújvárosi  Kistérség  Többcélú  Társulása  2007.  évben  keletkezett 

pénzmaradvány felhasználása tárgyában
• Előterjesztés  szociális  jelleggel  bérbe  adott  önkormányzati  bérlakás  bérletének 

meghosszabbítása tárgyában

Balmazújváros Város Önkormányzat Ügyrendi és Jogi Bizottsága 
4 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

75/2008. (IX. 8.) sz. ÜJB határozat:

• Az  Észak-alföldi  Operatív  Program  keretében  oktatási-nevelési  intézmények 
fejlesztésének támogatása (ÉAOP 4.1.1.) elnevezésű pályázati felhívás tárgyában
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• A  TÁMOP-5.2.5/08/1/4  kódszámú  Gyermekek  és  fiatalok  integrációs  programjai 
(Kábítószerügyi komponens) című pályázati felhívás tárgyában

• Az Észak-alföldi Operatív Program keretében meghirdetett „Települések korszerűtlen 
hulladéklerakóinak rekultivációja” elnevezésű  (ÉAOP-2008-5.1.2.C.)  pályázati  kiírás 
tárgyában

• A  Balmazújváros,  Debreceni  u.  12.  sz.  alatti  tűzoltóbázis  épület  felújításáról  szóló 
340/2008. (VIII. 28.) határozat módosítása tárgyában

• A Veres Péter Gimnázium, Szakközépiskola és Szakképző prémium évek programban 
való részvétel tárgyában

• Megüresedett bizottsági hely betöltése tárgyában
• A  Balmazújvárosi  Kistérség  Többcélú  Társulása  2007.  évben  keletkezett 

pénzmaradvány felhasználása tárgyában
• Szociális  jelleggel  bérbe adott önkormányzati  bérlakás bérletének meghosszabbítása 

tárgyában

Balmazújváros Város Önkormányzat Ügyrendi és Jogi Bizottsága az SZMSZ 5. § (5) bekezdésében 
foglalt  jogkörében eljárva  hozzájárul  a  halaszthatatlansági  okra  hivatkozással  beengedett  –  fent 
nevezett – előterjesztések Képviselő-testületi ülésen való kiosztásához. 

Mivel több napirend nem volt és kérdés, hozzászólás nem merült fel,
 így a bizottság elnöke az ülést bezárta.

Kmf.

    
Szarvas Zsuzsanna Kati István
jegyzőkönyvezető   biz. elnök
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